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Conceptverslag openbare vergadering algemeen bestuur Groengebied Amstelland, gehouden op 
14 mei 2020 via Microsoft Teams

Aanwezig
Mevrouw J. Langenacker (t/m punt 5d) - Gemeente Ouder-Amstel (voorzitter)
De heer R.P.A. Piers - Gemeente Amsterdam (plv. bestuurslid)
De heer M. Sikkes-Van den Berg - Gemeente Diemen (bestuurslid)
De heer R. Vermin - Gemeente Amsterdam  (plv. bestuurslid)
De heer J. Wedemeijer - Gemeente Amsterdam (vicevoorzitter)
De heer R. Rolleman - RNH (manager programmasturing en vastgoed)
De heer K. Rood - RNH (programmamanager)
De heer H. Meuleman - RNH (locatiebeheerder)
De heer T. van der Kleij - RNH (programma-adviseur)
De heer B. van Dijk (t.b.v. toelichting bij punt 4) - RNH (projectmedewerker)
Mevrouw H.N. Janssen-Van Delden - Verslaglegging

Afwezig 
Mevrouw F. Gordon - Gemeente Amstelveen (bestuurslid)
Mevrouw Z. Pels - Provincie Noord-Holland (plv. bestuurslid)
De heer J.J.L. Gilliam - RNH (directeur)

Inspreker
Mevrouw H. Litjens - St. Natuurbescherming Zuidoost
Mevrouw F. Te Riet - Omwonende
Mevrouw J. Steensma - Bewoner gemeente Ouder-Amstel
Mevrouw S. van Haeringen - Bewoner gemeente Ouder-Amstel
De heer B. Knotnerus - Vogelwerkgroep Ouderkerk
De heer G.J. Roebersen - Vogelwerkgroep Ouderkerk

1. OPENING EN VASTSTELLING AGENDA

De voorzitter opent de online-vergadering om 15.05 uur en heet de aanwezigen welkom. Er is 
bericht van verhindering ontvangen van de heer Gilliam. De heer Rolleman vervangt hem in 
deze vergadering. Tevens is er bericht van verhindering ontvangen van mevrouw Pels. 
De voorzitter deelt mee dat de heer Van Dijk een presentatie zal geven bij agendapunt 4. De 
voorzitter laat tevens weten dat zij in verband met een andere bijeenkomst, de vergadering na 
de behandeling van agendapunt 5d wil verlaten.

VOORSTEL VAN ORDE
De voorzitter deelt mee dat er vijf insprekers zijn en stelt voor om de insprekers voorafgaand 
aan de behandeling van de agenda in de gelegenheid te stellen hun punten naar voren te 
brengen. De vergadering stemt hiermee in.

INSPRAAK MEVROUW LITJENS
Mevrouw Litjens pleit voor een herziening van het beleid van het groengebied, zodat er 
volledige aandacht komt voor ecologisch beheer en voor versterking en verbetering van het 
Natuurnetwerk Nederland (NNN). Zij vraagt om geen festivals meer te organiseren in 
natuurgebieden en dat het barbecueën in de gebieden sterk terug te dringen. Zij stelt dat het 
voor de biodiversiteit en voor de volksgezondheid beter is als er meer afstand is tussen de 
leefwerelden van mens en dier. 
De vergadering heeft geen vragen aan mevrouw Litjens.

INSPRAAK MEVROUW TE RIET
Mevrouw Te Riet is van mening in het Toekomstplan voor de Gaasperplas onterecht wordt 
gesuggereerd dat er sprake is van een goede balans is tussen natuur en recreatie. Volgens 
haar wordt onvoldoende rekening gehouden met de economische haalbaarheid en met de 
handhavingskosten die extra evenementen met zich meebrengen. Zij mist feiten en 
ervaringscijfers die het scheiden van bezoekersstromen en de noodzaak van het verbreden 
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van de paden zouden motiveren. Mevrouw Te Riet is dan ook van mening dat het invoeren 
van een maximum snelheid op de paden meer voor de hand ligt dan fysieke verbreding ervan. 
De heer Wedemeijer vraagt of mevrouw Te Riet haar zienswijze ook heeft ingediend bij de 
gemeente Amsterdam, omdat deze daar thuishoort. Dat heeft zij gedaan. 

INSPRAAK MEVROUW STEENSMA EN MEVROUW VAN HAERINGEN
Mevrouw Steensma is één van de initiatiefnemers voor aanpassing van het hondenbeleid bij 
de Ouderkerkerplas. De brief met het initiatief is bij de vergaderstukken gevoegd. Mevrouw 
Steensma merkt op dat het voorstel zich richt op alle gebruikersgroepen om de veiligheid en 
de hygiëne voor hen te verhogen. 
Het initiatief is uitgewerkt tot het voorliggende bestuursvoorstel. Mevrouw Steensma geeft aan 
blij te zijn met de geplaatste bomen voor meer schaduw en de vergrote losloopruimte voor de 
honden. Het voorgestelde loslooprondje is volgens mevrouw Steensma echter niet compleet 
en niet geheel veilig. Op het noordelijk deel van het rondje (druk fietspad) moeten de honden 
worden aangelijnd. Parallel daaraan, op de dijk, ligt een ruiterpad dat volgens mevrouw 
Steensma nauwelijks wordt gebruikt. Zij pleit ervoor de route daarnaartoe te verleggen, 
loslopen daar toe te staan en het ruiterpad te verharden. Tevens ziet mevrouw Steensma 
graag dat er duidelijke verwijzing komt naar de wandelroute vanaf de parkeerplaats en dat een 
opruimplicht wordt ingevoerd. Ook pleit mevrouw Steensma voor meer afvalbakken voor 
hondenpoepzakjes. Mevrouw Haeringen sluit zich aan bij de inspraakreactie van mevrouw 
Steensma.

INSPRAAK DE HEER KNOTNERUS
De heer Knotnerus laat weten dat de Vogelwerkgroep de wens van de hondenbezitters 
begrijpt, maar moeite heeft met het voorliggende voorstel. De Vogelwerkgroep vindt het 
jammer dat zij pas in een zeer laat stadium op de hoogte is gebracht van het voorstel en dat 
zij niet actief betrokken is bij de ontwikkeling ervan. Hij is van mening dat het voorliggende 
voorstel onvoldoende doordacht is en vraagt zich af of het aanwijzen van een loslooproute 
juridisch gezien wel kan. Doorgaans worden er volgens hem losloopgebieden aangewezen, 
maar geen loslooproutes. Ook is er naar de mening van de Vogelwerkgroep te weinig tijd en 
ruimte geweest voor een evenwichtige discussie over het voorstel. De heer Knotnerus 
verzoekt het bestuur dan ook om besluitvorming over het voorstel aan te houden en de 
Vogelwerkgroep in de gelegenheid te stellen om mee te denken over het voorstel. De 
Vogelwerkgroep ziet graag dat er in het voorstel en in de besluitvorming meer aandacht is voor 
de overige gebruikers van het openbare wandelpad en voor de bescherming van kwetsbare 
vogelsoorten. 

INSPRAAK DE HEER ROEBERSEN
De heer Roebersen wijst het bestuur erop dat de Ouderkerkerplas niet alleen een 
recreatiegebied is, maar ook een belangrijk natuurgebied. Om die reden is er in het verleden 
gekozen voor een duidelijke zonering tussen natuur en recreatie. Uit recente tellingen van de 
Vogelwerkgroep blijkt dat er veel soorten broedvogels bij de Ouderkerkerplas voorkomen, 
waaronder ook kwetsbare soorten. Loslopende honden kunnen deze broedvogels verstoren. 
Dit is volgens de heer Roebersen niet alleen onwenselijk, maar vanuit natuurwetgeving ook 
niet toegestaan. De heer Roebersen plaatst daarom vraagtekens bij de juridische 
aanvaardbaarheid van het voorstel. 

De voorzitter dankt de heren van de Vogelwerkgroep hun inspraakreactie. De reacties worden 
betrokken bij de behandeling van agendapunt 5b.

1.a COMMUNICATIE CORONAMAATREGELEN

De heer Rolleman geeft een korte toelichting op de communicatie over de Corona-
maatregelen die Groengebied Amstelland heeft getroffen. Hij meldt dat er is geïnventariseerd 
bij de betrokken ondernemers wat hun situatie is. Facturatie is uitgevoerd volgens reguliere 
schema, maar de betalingstermijn is verlengd tot 3 maanden. Voor afstemming tussen de 
recreatieschappen werd een brief gestuurd naar de voorzitters. Daarin zijn effecten en 
voorgestelde maatregelen beschreven. In alle recreatiegebieden zijn BOA’s geïnstrueerd, 
wordt afgestemd met de veligheidsregio’s en zijn de toiletgebouwen tot nader order afgesloten.
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In de recreatiegebieden zijn alle evenementen tot 1 september 2020 afgezegd. Dit leidt 
inkomstenderving voor Groengebied Amstelland. De brief bevat voorstellen om deze 
vermindering van inkomsten te dekken. Tijdens het voorzittersoverleg op 15 mei wordt ook 
gesproken over eventuele maatregelen om ondernemers tegemoet te komen. 

De heer Wedemeijer wordt als portefeuillehouder Financiën betrokken bij de uitwerking van 
de voorstellen ter dekking van de financiële tegenvallers.

Het algemeen bestuur neemt kennis van de communicatie omtrent de corona-
maatregelen in Groengebied Amstelland.

2. CONCEPTVERSLAG OPENBARE VERGADERING ALGEMEEN BESTUUR 28/11/2019

Het algemeen bestuur besluit het conceptverslag vast te stellen.

Naar aanleiding van het verslag:
De heer Wedemeijer ontvangt graag een afschrift van de brief van Rijkswaterstaat over de 
regeling van het beheer en onderhoud van het project SAA A9 Gaasperdammerweg. 

3. INGEKOMEN STUKKEN

Het algemeen bestuur besluit het overzicht van ingekomen stukken voor kennisgeving 
aan te nemen.

4. VISIE EN UITVOERINGSPROGRAMMA

4a. PRESENTATIE PROCESVOORSTEL AMBITIEDOCUMENT

De heer Rood licht toe dat, in vervolg op de presentatie van het inspiratiedocument in de vorige 
vergadering, een procesvoorstel is ontwikkeld om te komen tot een ambitiedocument met 
uitvoeringsprogramma. Dit voorstel zal in de zomervergadering ter besluitvorming aan het 
algemeen bestuur worden voorgelegd. Om het bestuur nu alvast mee te nemen in de 
gedachtenvorming rondom het proces, licht de heer Van Dijk de hoofdlijn van het 
procesvoorstel toe. De presentatie is bij dit verslag gevoegd.

De heer Wedemeijer wil graag weten of volkomen helder is dat alle visies en ambities die er 
momenteel op het gebied zijn, in dit proces uitsluitend betrokken worden op de opdracht voor 
Groengebied Amstelland zoals die er nu ligt. De heer Van Dijk bevestigt dat. De visies, ideeën 
en plannen die er zijn, worden getrechterd en doorvertaald naar hun betekenis voor de 
corebusiness van het groengebied. De heer Wedemeijer wil ook graag weten of er 
onderscheid wordt gemaakt tussen de gebieden die door het groengebied beheerd worden en 
de gebieden waar het groengebied juridisch zeggenschap over heeft. De heer Van Dijk legt 
uit dat beheer en exploitatie betrekking hebben op delen van het groengebied. De visie en 
ambities op recreatie zijn echter een andere dimensie en zullen dus betrekking hebben op het 
hele werkingsgebied van Groengebied Amstelland. 

Op de vraag van de heer Wedemeijer of alle Noord-Hollandse recreatieschappen op dezelfde 
manier omgaan met de ontwikkeling van ambities en uitvoeringsprogramma’s en hierbij 
hetzelfde tijdpad volgen, antwoordt de heer Rolleman dat dit niet het geval is. Er is sprake van 
maatwerk per schap, omdat de problematiek en dominante thema’s uiteenlopen. 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de hoofdlijn van het procesvoorstel.

5 GEBIEDSONTWIKKELING NATUUR EN RECREATIE

5a. VOORTGANG PROEF AFSLUITING FIETSPAD DUIVENDRECHTSEPOLDER

Het algemeen bestuur besluit:
1. Kennis te nemen van de voortgangsmelding;
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2. In stemmen met het verlengen van de proefperiode met twee jaar (dus totale 
proefperiode van 2018 t/m 2023)

5b. HONDENLOSLOOPGEBIED OUDERKERKERPLAS

De voorzitter informeert naar aanleiding van de inspraakreacties naar de juridische 
haalbaarheid van het voorstel. De heer Rood antwoordt dat het voorstel niet getoetst is door 
een jurist.

Het algemeen bestuur besluit het voorstel aan te houden tot de volgende vergadering, 
zodat er nog een gesprek plaats kan vinden met de Vogelwerkgroep en de 
initiatiefnemers en bezien kan worden of het voorstel op punten nog bijstelling behoeft.

5c. MEDEDELING TOEKOMSTPLAN GAASPERPLAS

De heer Rood licht toe dat er bij de gemeente Amsterdam meer dan 200 reacties op het 
Toekomstplan zijn binnen gekomen. De gemeente is nu - in samenwerking met het 
groengebied - bezig met de beantwoording van deze reacties. Omdat dit meer tijd vergt dan 
was ingeschat, is de aangegeven planning achterhaald. De heer Wedemeijer vult aan dat naar 
verwachting in het derde kwartaal van dit jaar besluitvorming over het plan kan plaatsvinden.

Het algemeen bestuur neemt kennis van:
1. De voortgang en de planning van het besluitvormingstraject;
2. De mogelijkheden om de taakstelling van de bezuinigingsopgave te 

verdisconteren.

5d. MEDEDELING VOORTGANG LOCATIEONTWIKKELING HORECA OUDERKERKERPLAS 
EN ABCOUDERSTRAATWEG 79

De heer Rood deelt mee dat de bouw en openstelling van de horeca bij de Ouderkerkerplas 
door de Corona-crisis is uitgesteld. Er wordt nu gestreefd naar opstelling in maart 2021. De 
ondernemers hebben hierover een persbericht uitgedaan. 
De ontwikkeling van de horecalocatie aan de Abcouderstraatweg 79 is nog gaande. Hoewel  
dit minder snel gaat dan de ondernemers zouden willen, wordt er gestage voortgang geboekt.

Het algemeen bestuur neemt kennis van de voortgang en de planning om te komen tot 
beide horecagelegenheden.

De voorzitter verlaat de vergadering. De heer Wedemeijer neemt het voorzitterschap van 
deze vergadering over.

5e. MEDEDELING BOOMFEESTDAG 2020 OUDERKERKERPLAS

De heer Rood deelt mee dat het planten van de bomen is uitgevoerd zonder de festiviteiten. 
Er rees hierbij wel de vraag wat er gedaan wordt met het eiland. In 2013 heeft het AB besloten 
om het eiland niet meer actief in stand te houden. Dit houdt in dat de beschoeiing niet 
vervangen wordt evenals de vlonders en de beplanting op het eiland. 
De heer Sikkes merkt op dat de Nationale Boomfeestdag verplaatst is naar het najaar van 
2020. De gemeente Diemen doet hieraan mee. De heer Sikkes stelt voor om als groengebied  
hier ook bij aan te sluiten. De heer Rolleman merkt op dat het groengebied als een van de 
kroonlocaties voor de boomfeestdag was aangewezen en zegt toe te zullen nagaan of het 
mogelijk is voor het groengebied om mee te doen.

Het algemeen bestuur:
1. neemt kennis van de boomplantactiviteiten bij de Ouderkerkerplas als invulling 

van de Nationale boomfeestdag;
2. draagt RNH op om een voorstel te maken voor het opknappen van de beplanting 

op het eiland;
3. draagt RNH op om na te gaan of het mogelijk is om mee te doen met de nationale 

boomfeestdag in het aankomende najaar.
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5f. MEDEDELING VOORTGANG AMBITIES GOLFBAAN DE HOGE DIJK

De heer Wedemeijer wil graag weten of rekening gehouden met het Amsterdamse beleid ten 
aanzien van dergelijke masten. De heer Rood antwoordt bevestigend en legt uit dat het 
bestuur van de golfbaan weet dat er zowel privaatrechtelijk als publiekrechtelijk toestemming 
moet worden verkregen. Zij vraagt zelf de benodigde vergunningen aan. 

Het algemeen bestuur neemt kennis van de voortgang van de ambities van golfbaan De 
Hoge Dijk.

6. CONTRACTBEHEER – geen agendapunten

7. MEERJARENBEHEER – geen agendapunten

8. ORGANISATIE (WAARONDER SCHAPSOVERSTIJGENDE ZAKEN)

8a. STUKKEN VOORZITTERSOVERLEG

Het algemeen bestuur besluit kennis te nemen van de stukken

8b. VASTSTELLING ADDENDUM CONTRACTVERLENING RNH

Het algemeen bestuur besluit in te stemmen met het addendum van de 
raamoverkomst, waarin wordt vastgelegd dat Recreatie Noord Holland ook in 2021 de 
gecontracteerde uitvoeringsorganisatie is.

9. PLANNING & CONTROL – geen agendapunten

10. ONDERWERPEN BESTUURSMEDEDELING VOOR RADEN EN STATEN

Het algemeen bestuur ziet graag dat in de mededeling wordt ingegaan op de effecten van de 
Corona-crisis en er informatie wordt gegeven over de verlening van de proefafsluiting van het 
fietspad Duivendrechtsepolder. De heer Rood zal de exacte tekst van de mededeling 
afstemmen met de voorzitter.

11. RONDVRAAG EN SLUITING

Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag.

De voorzitter sluit de vergadering om 16.28 uur.

De volgende vergadering van het algemeen bestuur is gepland op 2 juli 2020.

BIJLAGE
Presentatie Procesvoorstel Ambitiedocument


